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Vánoční vzpomínání, aneb jak se 
v Sadské dříve sáňkovalo…
Když loni v půlce prosince, po dlouhé době napadlo skoro de-
set centimetrů sněhu a trochu přimrzlo, byla to pro náš kraj 
„hotová kalamita“. Auta se klouzala, lidi se klouzali, silničáři 
nestíhali a jen děti z toho měly radost, protože se dalo koulo-
vat a bobovat. A tak zavládla úžasná předvánoční atmosféra, 
kdy bylo všechno krásně bílé.

20.  prosince uspořádala místní Mateřská školka vánoční vystoupení 
ve zdejším kostele svatého Apolináře, což znamenalo vyškrábat se v této 
kalamitě na náš kopec. Vystoupení bylo úžasné, zato cesta zpět z kopce dolů 
už tak úžasná nebyla.

Tehdy jsem si říkal, jaké by to bylo skvělé sjet ten náš kopec dolů na sáň‑
kách, jak jsme to dělávali, když jsme byli malí kluci. Tehdy se na sáňkách 
jezdilo od kostela až k radnici, protože nejezdila téměř žádná auta. V neděli 
po mši svaté jsme na sáňkách vozili od kostela dolů staré babky, které při té 
jízdě vždy ječely jako za mlada a bylo to velké veselí.

Samozřejmě na trase od kostela jsme jako sáňkaři měli i své „nepřátele“, 
jako třeba „starou“ Andulu Trejdlovou, která nám dráhu pravidelně zasy‑

pávala popelem a hrozila holí. Pak se holt muselo jezdit jen z půlky kopce. 
Cesta od kostela ale nebyla jediné místo kde se sáňkovalo.

Lyžovalo se i na jižní straně pod hřbitovem. Na severní straně kopce podle 
Sekyrkových směrem do Rašínky, kde se říkalo „Na hrbolech“, nebo později 
„Na máslovce“, kde se sáňkuje a bobuje dodnes.

Tehdy ještě žádné plastové boby nebyly, tak se vyráběly „budíky“. To byl 
kousek fošny s polstrováním na jedné straně, na němž se sedělo, a zespoda 
byly přidělané dvě brusle neboli „šlajfky“. Ti starší a šikovnější si dokázali 
vyrobit i řiditelné boby se čtyřmi bruslemi. Jízda na těchto strojích ale vyža‑
dovala i malou úpravu terénu, takže se každý večer bobovací cestička polé‑
vala vodou. Jízda na „budíkách“ dolů po zmrzlém podkladu, to byl pořádný 
fofr, který žádné sáňky nedokázaly překonat.

Tohle se už nikdy nevrátí a my na ty doby již můžeme jenom vzpomínat. 
Sníh do Štědrého dne taky roztál a nám nezbývá než si přát, že třeba ty příští 
Vánoce budou konečně bílé, se záplavou sněhu.

Michal Němeček



Ze zasedání Rady města Sadská dne 4. 1. 2023

Rada města schválila:
 Dohodu o  ukončení nájemní 

smlouvy ke dni 31.1.2023 k neby‑
tovému prostoru v  domě č.p.  78, 
uzavřené dne 3.  října 2011 mezi 
městem Sadská a  panem M. K., 
Sadská.

 Zveřejnění záměru o  pronájmu 
komerčních prostor v domě č.p. 78, 
v přízemí domu o výměře 21,3 m2 
ve  vlastnictví města Sadská v  k.ú. 
Sadská, zapsané na LV 2344, vede‑
né Katastrálním úřadem pro Stře‑
dočeský kraj, Katastrální pracovi‑
ště Nymburk, s  podáním nabídek 
do 25. ledna 2023.

 Příkazní smlouvu mezi Příkaz‑
cem městem Sadská a Příkazníkem 
Advokátní kanceláří JUDr.  Brej‑
chová Faridová  – JUDr.  Dědková, 
JUDr. Lenka Dědková, advokátka, 
č. ČAK 13151, IČ: 71408720, po‑
bočka Palackého nám. 2, 28912 
Sadská. Předmětem právní pomoci 
bude poskytování právních služeb 
jako předseda komise k  projedná‑
vání přestupků příkazce za paušál‑
ní odměnu ve výši 25.000 korun bez 
DPH měsíčně na základě vystavené 
faktury.

 Dodatek č. 2/2023 ke  smlouvě 
O  svozu a  nakládání s  odpadem 
mezi městem Sadská a  NYKOS 
a.s., IČ: 25085000 sídlem Ždánice 
170, 281 63 Kostelec nad Černými 
lesy o ukončení pronájmu jednoho 
zvonu na sklo na separačním místě 
Pražská x Třebízského a  dochází 
ke  snížení roční paušální částky 
o 2.220 korun.

 Prodej 2 ks funkčních trezorů – 
výrobce Antonín Hašek se sadou 
dvou klíčů za celkovou cenu 5000 
korun/kus. Odvoz a dopravu zajistí 
kupující P.Ž., bytem Písty. Kupující 
i cena prodeje byla stanovena na zá‑
kladě přímého oslovení možných 
zájemců s  ohledem na  neúspěšná 
opakovaná kola v  elektronických 
aukcích.
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DŮLEŽITÁ 
TELEFONNÍ ČÍSLA:

Hasiči: 150

Záchranná služba: 155
Evropské tísňové volání: 

112

Policie ČR v Sadské: 158
Městská policie v Sadské: 

800 20 21 21

MĚSTSKÝ ÚŘAD 
SADSKÁ

Ústředna: 325 546 600
Pokladna: 

325 546 609 (610)
Matrika: 325 546 605

Stavební úřad: 
325 546 613 (614)

Dílna, doprava: 
602 496 028

Správce hřbitova: 
728 142 619

Email: 
info@mesto‑sadska.cz
Elektronická podatelna: 

epodatelna 
@mesto‑sadska.cz

Datová schránka: trubtz7

Ze zasedání Rady města Sadská dne 12. 12. 2022

Žádost o přesun finančních pro‑
středků – MŠ
Mateřská škola Sadská žádá o na‑
výšení účtu 521 o  25 000 korun, 
a  to z  důvodu vyšší nemocnosti 

ke konci roku. Rada města přesun 
schválila.

Rada města schvaluje: podobu 
Smlouvy o  nájmu urnového místa 

v kolumbáriu města Sadská a sou‑
časně s  tím, povoluje tento vzor 
smlouvy o nájmu zavést do progra‑
mu Evidence hřbitova města Sad‑
ská.

Co s větším 
množstvím 

bioodpadu v zimě?
Biodvůr je od  1.  prosince 

do půlky března uzavřen. Ale 
co když se vám doma během 
zimy nahromadí větší množ‑
ství větví, listí, nebo trávy? Je 
možnost vyjednat si, po před‑
chozí domluvě, individuální 
uložení odpadu na  Biod‑
voře, na  telefonním čísle 
604 447 505, nebo si můžete 
přímo objednat, dle daného 
ceníku, odvezení bioodpadu 
(Multicar, či velkoobjemový 
kontejner Avia) na  telefonu 
602 496 028.

Jen prosím, neházejte nám 
nejrůznější bioodpad přes 
plot (vyjma vánočních strom‑
ků), ani nenechávejte pytle 
s bioodpadem opřené o vrata.

Michal Němeček

Ze zasedání Zastupitelstva města Sadská dne 14. 12. 2022

Zastupitelstvo města schválilo:
 Prodej pozemku parc. č. 2381/12 

o  výměře 78 m2 v  k.ú. Sadská 
ve vlastnictví města Sadská vedené‑
ho na LV č. 2344 pro k.ú. Sadská, 
Katastrálním úřadem pro Středo‑
český kraj, katastrálním pracovi‑
štěm Nymburk, paní L.K. a  panu 
R.K., bytem Praha 3, za cenu 400,‑ 
Kč za  1 m2, tj. za  celkovou cenu 
31.200 korun. Záměr byl zveřejněn 
ve dnech 25. 10. – 10. 11. 2022.

 Bezúplatný převod (nabytí) 
vlastnického práva k nemovité věci 
ženijního úkrytu na pozemku parc. 
č. 1233/4 v k.ú. Sadská do vlastnic‑
tví města.

 Směnnou smlouvu o  převodu 
vlastnického práva k  Dílu „a“ 
o  výměře 1 m2, který je oddělen 
od  pozemku parc. č. 600/1, kde 
vlastníkem předmětného pozem‑
ku je Město Sadská, IČ 00239721, 
Palackého nám. 1, 289 12 Sadská 
a Dílu „b“ o výměře 1 m2, který je 
oddělen od pozemku parc.č. 600/2, 
kde jsou vlastníky pan K.H. a paní 
H.H., oba bytem Sadská. Záměr 

byl zveřejněn ve  dnech 31.  11.– 
16. 9. 2022.

Rozpočtové opatření č. 17/2022.
 Směrnice k výběrovým zakázkám 

malého rozsahu.
 Úpravu střednědobého výhle‑

du rozpočtu města Sadská na  rok 
2023.

 Rozpočet města Sadská na  rok 
2023

 Dohodu o vytvoření společného 
školského obvodu s  obcí Kostelní 
Lhota.

 OZV o  stanovení společného 
školského obvodu s  obcí Kostelní 
Lhota

 Ceníky hospodářské činnosti.
 Ceníky hřbitovních služeb.

Termíny zasedání ZM v roce 2023 
ve  dnech: 8.  března, 7.  června, 
6. září, 8. listopadu, 13. prosince

Zastupitelstvo města pověřilo:
K  zastupování města, na  roky 
2023‑2026, na valných hromadách 
VaK Nymburk a.s. a  ve  sdružení 

Svazku obcí NY‑KO pana Ing. Ja‑
kuba Bartáka, MPA.

Zastupitelstvo města stanovilo:
V souladu s § 102 odst. 2 písm. a) 
zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích 
(obecní zřízení), ve  znění pozděj‑
ších předpisů, kompetenci rady 
města k  provádění jednotlivých 
rozpočtových opatření v následují‑
cím rozsahu:

a) rozpočtového zapojení účelově 
přidělených finančních prostřed‑
ků z jiných rozpočtů,
b) do výše 150.000 korun včetně
c) úhrady pokut, penále z  roz‑
hodnutí nadřízených orgánů 
a  dohledů a  další nutné výda‑
je, kdy schválení rozpočtového 
opatření je nezbytné a  má jen 
formální charakter, protože výdaj 
musí být realizován.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
Hospodaření města Sadská 
ke 30. 9. 2022

„Nevykládej, žes byla za milencem! Já vím, že ty tak dlouhodobě mas-
kuješ to, že jsi byla zase nakupovat!“ Ernest Roman
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Sadská má schválený rozpočet na rok 2023
Zastupitelstvo Sadské schválilo 14. prosince rozpočet pro rok 
2023. Město bude hospodařit s příjmy ve výši zhruba 72 milio-
nů korun a výdaji okolo 77 milionů korun. Investovat se bude 12 
milionů korun, a to hlavně do oprav ulic, rekonstrukce kotelny 
ve škole a vybudování dětského hřiště.

Tak jak se stalo v posledních letech už trochu zvykem, je rozpočet opět 
schodkový. Díky zodpovědnému hospodaření v minulých letech se nám 
podařilo našetřit finanční polštář, ze kterého můžeme čerpat. Každý rok 
se snažíme nastavit náš rozpočet tak, aby se příjmy a výdaje co nejvíce 
přibližovali realitě.

U příjmů býváme velmi konzervativní, protože bychom byli neradi, kdy‑
by nás v průběhu roku zaskočil nečekaný výpadek příjmů. To se nám stalo 
zatím pouze jednou, a to během covidové pandemie, se kterou nikdo ne‑
mohl počítat. V ostatních letech byly naše příjmy pravidelně nakonec vyšší, 
než jsme predikovali. Nejinak tomu bude pravděpodobně i v letošním roce. 
Daňové příjmy většinou počítáme přibližně stejné jako v  loňském roce, 
počítáme pouze s mírným nárůstem, vzhledem k panující inflaci. Celkové 
příjmy našeho rozpočtu by měly dosáhnout skoro 72 milionů korun.

Z  toho příjmy ze sdílených daní od státu činí 56 milionů, necelých 5 
milionů město vybere na dani z nemovitostí, lehce přes čtyři miliony do‑
staneme od státu jako příspěvek na výkon státní správy, tři a půl milionu 
se vybere na poplatcích od občanů, a  to hlavně na poplatcích za odpad 
a na správních poplatcích. Město také počítá s převodem jednoho milionu 
korun z vedlejší hospodářské činnosti (jedná se hlavně o příjem z proná‑
jmů), s necelým milionem korun v náhradách za třídění odpadu a s dalšími 
drobnými příjmy.

Výdaje plánujeme ve  výši přes 77 milionů korun a  schodek rozpočtu 
v příštím roce tak dosáhne 5,4 milionů korun. Spolu se splátkou úvěrů 
v částce 2,3 milionů korun tedy budeme z rezerv čerpat 7,7 milionů korun. 
Vzhledem k tomu, že naše rezervy dosahují přibližně 18 milionů korun, tak 
nám stále zůstává dostatečný prostor pro tento schodek rozpočtu. Z celko‑
vých výdajů 77 milionů korun budou činit výdaje na investice 12 milionů 
korun.

V roce 2023 se budeme v investičních výdajích oproti posledním rokům 
trochu držet při zemi, jednak kvůli obecně nejisté době a jednak kvůli pro‑
bíhající projektové přípravě a chybějícím dotačním příležitostem. Pro rok 
2023 zatím nepočítáme se žádnou investiční akcí s pomocí dotace. Pokud 
se nějaká dotační možnost vyskytne, budeme připraveni a zařadíme ta‑
kovou akci do rozpočtu dodatečně. Intenzivně připravujeme projekty re‑
konstrukce ulic Mládežnická, Spálená, Barákova, Za Kinem a Na Lávkách. 
Všechny tyto dokumentace bychom chtěli mít do konce roku připravené 
a schválené.

Město bude investovat především do: rekonstrukce ulice Bojiště za sedm 
milionů korun, rekonstrukce kotelny ZŠ za tři miliony korun a vybudová‑

ní nového dětského hřiště na sídlišti za 1,5 milionu korun. Dále se jedná 
o výdaje na projektové práce, bezdrátový rozhlas a opravu lamp veřejného 
osvětlení.

Rekonstrukce kotelny ZŠ je zatím odhadovaná na 3 miliony korun a měla 
by pokrýt výdaje na studii a projekční přípravu a také výdaje na případnou 
výměnu plynových kotlů. Pokud ze studie vyplyne reálná varianta větší in‑
vestice zahrnující dotace, například změna způsobu vytápění na tepelná 
čerpadla, případně doplnění fotovoltaiky, tak bychom tuto změnu promítli 
během roku do výdajů města.

Běžné provozní výdaje města po odečtení investic přesahují 65 milio‑
nů korun. Jednak to jsou hlavně výdaje na výkon státní správy a platy za‑
městnanců, dále pak na provoz příspěvkových organizací (ZŠ, MŠ a KIC), 
městské policie a také samozřejmě odvoz odpadu, dopravní obslužnost, 
DPS, různé opravy a  další služby. Největší položkou je provoz radnice 
a zastupitelstva, který nás bude stát dohromady 19,8 milionu korun. Tato 
částka obsahuje platy zaměstnanců i odměny zastupitelů, výdaje na služby, 
pronájmy, licence a opravy. Zaměstnanci radnice zajišťují i výkon státní 
správy, jako je fungování stavebního úřadu, matriky, volby a další činnosti. 
Je vyčleněno i 700 tisíc korun na přestěhování stavebního úřadu do bývalé 
pobočky spořitelny. Částka zahrnuje také nové vybavení včetně počítačů 
a nábytku.

Přestěhováním stavebního úřadu získáme na radnici prostor pro vybu‑
dování výtahu a zpřístupnění prvního patra radnice občanům se sníženou 
pohyblivostí.

Pak tady máme příspěvkové organizace. Když to vezmeme podle vý‑
znamnosti, tak na prvním místě je základní škola s rozpočtovaným výda‑
jem na provoz 6,1 milionů a 1 milion je vyčleněn na opravy fasády a tříd. 
Dále KIC (včetně provozu muzea a knihovny) s částkou 3,4 milionů korun 
a potom mateřská škola s částkou 2,5 milionů korun. Všem příspěvkovým 
organizacím byl letos rozpočet navýšen tak, aby pokryly zvýšené výdaje 
na energie.

Další významnou položkou v rozpočtu je likvidace a svoz odpadů, který 
vychází celkem na 8,9 milionů korun. Na tento rok tato částka narostla 
přibližně o 10 %, náklady na naftu a ukládání odpadu jdou výrazně nahoru. 
Tyto náklady jsou částečně financovány z poplatků za svoz odpadu, které 
platíme jako občani města. Na poplatcích za odpad se letos vybere celkem 
2,3 milionu korun, což pokryje náklady na svoz odpadu pouze z jedné čtvr‑
tiny. V minulém roce jsme se zavázali, že poplatky za odpad nezvýšíme 
a slib dodržujeme, a to i díky tomu, že zvýšené náklady jsme schopni pokrýt 
ze zvýšení daně z nemovitostí. Nahoru půjdou i výdaje na dopravní obsluž‑
nost na 580 tisíc korun (přispíváme na provoz autobusových a vlakových 
spojů) a výdaje na sociální a pečovatelské služby (486 tisíc korun). Citelný 
nárůst se dá čekat i u výdajů na veřejné osvětlení, které by měly stoupnout 
na 4,3 milionů korun, z čehož ale činí 1,8 milionů korun výdaj na pokraču‑
jící výměnu stožárů a lamp veřejného osvětlení, tentokrát hlavně v ulicích 
Lázeňská, K. Světlé, Bojiště a Jabloňová.

A na závěr už stručně k dalším položkám: náklady na provoz hřbitova 1,4 
milionu, údržba mobiliáře a úklid města 1,6 milionu, péče o zeleň i s novou 
výsadbou 3,7 milionů korun, městská policie 2,7 milionů, zajištění provozu 
jednotky požární ochrany 585 tisíc, výrazně navýšená podpora sportovních 
a kulturních spolků 800 tisíc a další desítky menších položek.

Milan Dokoupil, starosta města

Ztráty a nálezy
Leckomu může tento titulek připomínat nápisy na nádražních 
budovách ze starých filmů, ale pojem a agenda ztrát a nálezů 
pořád existuje a má své místo i v dnešní době. Už jste někdy 
ztratili klíče, mobil, peněženku nebo někde zapomněli celý 
batoh? Jak nakládat s nálezy upravuje nový Občanský záko-
ník ve svých paragrafech 1052 až 1065. Ráda bych, aby ti, kteří 
něco postrádají, nebo naopak nalezli, věděli, že ještě není vše 
ztraceno…

Jak již ze zmíněného zákoníku vyplývá, nalezne‑li někdo nějakou věc, ne‑
může si ji přivlastnit. Nezná‑li vlastníka, odevzdá nález k nám na podatelnu 
úřadu Sadská, kde je evidován a kde se mu snažíme – s větším či menším 

úspěchem – najít majitele. Nález je zapsán do seznamu nalezených věcí, 
který je veřejně přístupný na stránkách města.

Jak jsem ze zkušenosti zjistila, tento postup není dostatečný, proto jsem 
začala využívat i sociální sítě, například FB skupinu „Sadská lehce“, kde 
nalezený předmět ihned po převzetí fotím a zveřejňuji. Když nemá Face‑
book ten, kdo věc ztratil, má jej určitě někdo jemu blízký a návratnost věcí 
se vyšplhala na 50%. Takové klíče, když se vrátí včas, ušetří mnoho starostí 
a financí – o ostatních předmětech nemluvě.

A co dodat závěrem? Ztratíte‑li něco, nebo naopak naleznete, neváhejte 
se na mě obrátit (tel. 325 546 600, wimmerova@mesto‑sadska.cz). I když 
věc v nálezech nemám, ráda si na Vás poznamenám kontakt a máte alespoň 
naději, že někdo ztracenou věc přinese.
www.mesto‑sadska.cz/prakticke‑informace/ztraty‑a‑nalezy

Renáta Wimmerová
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Platba poplatků z pohodlí domova
Už od ledna 2021 umožňuje Město Sadská provést platbu po-
platků za odpady a psy bez návštěvy radnice.

Pokud se rozhodnete této možnosti využít, je nutno zaslat předem e‑mail 
na adresu kazdova@mesto‑sadska.cz nebo desenska@mesto‑sadska.cz. 
Samozřejmě je možné poplatky zaplatit nadále i v hotovosti na pokladně 
radnice, v tomto případě však sledujte otevírací dobu radnice

V e‑mailu je nutné uvést tyto údaje:
Odpady

  jméno a příjmení všech poplatníků, za které chcete zaplatit (včetně dětí 
starších tří let)

  rok narození všech poplatníků
  adresa trvalého pobytu nebo adresa a číslo bytu, domu nebo chaty, po‑

kud v objektu není hlášená žádná osoba k trvalému pobytu
  velikost a počet popelnic na směsný odpad

Psi
  počet psů
  celé jméno a adresa majitele

Na základě vašeho e‑mailu vám bude zpět zaslán variabilní symbol a číslo 
účtu, které uvedete při platbě bankovním převodem. Po připsání platby 
na účet města vám budou doručeny do poštovní schránky známky na po‑
pelnice pro směsný odpad zároveň s kartičkou na odpadní dvůr.

Splatnost poplatků je do 31. března 2023.

CENÍK
Poplatek za odpady

  660 Kč za osobu trvale hlášenou vyjma osob, na které se vztahuje 
osvobození dle Obecně závazné vyhlášky č. 4/2019

  660 Kč za dům, byt nebo chatu, kde není hlášena žádná osoba k trva‑
lému pobytu

Případnou změnu majitele je nutno ohlásit do 15 dnů od této skutečnosti 
(lze vyřídit e‑mailem).

Poplatek ze psů
  200 Kč za prvního psa v rodinném domě
  300 Kč za druhého a každého dalšího psa v rodinném domě
  500 Kč za prvního psa v bytovém domě
  1 000 Kč za druhého a každého dalšího psa v bytovém domě
  100 Kč za prvního psa v rodinném domě osoba starší 65 let
  200 Kč za druhého a každého dalšího psa v rodinném domě 

osoba starší 65 let
  200 Kč za prvního psa v bytovém domě osoba starší 65 let
  300 Kč za druhého a každého dalšího psa v bytovém domě 

osoba starší 65 let

Poplatek platí všichni majitelé psů vyjma osob, na které se vztahuje osvo‑
bození dle Obecně závazné vyhlášky č. 6/2019
V  případě úmrtí psa je nutné ho odhlásit z  evidence, v  případě pořízení 
nového psa ho do evidence přihlásit (i během roku). Oboje lze vyřídit také 
e‑mailem. Pes se platí od věku tří měsíců.

Život Základní kynologické 
organizace Sadská 
v uplynulém roce 2022
Konec roku je obdobím bilancování. Když jsem si četla zprávu 
z loňska, vykouklo na mě Covidové období, všechny akce byly 
zastaveny. Proto byl začátek roku 2022 ve znamení naděje, že 
se život, a nejen ten kynologický, vrátí do starých kolejí. A na-
štěstí se tak také stalo.

Sezona byla zahájena po Covidové přestávce rejem čarodějnic, kdy půj‑
čujeme cvičiště každoročně dětem i dospělým …prima den, kdy se sejde 
na skále téměř celá Sadská.

V květnu proběhly v naší ZKO zkoušky. Všichni naši členové byli úspěš‑
ní, což je super a všem patří velká gratulace. Jožka Okáník se svým ně‑
meckým ovčákem Rosso European K9 traning base složil zkoušku IGP1, 
Vladimír Beneš s fenou německého ovčáka Carkou od Mrtvé řeky zkoušku 
ZVV1 a Arnošt Vild s fenou německého ovčáka Chanel Deabis Hejro složil 
také zkoušku ZVV1. Za posouzení děkujeme panu rozhodčímu Jaroslavu 
Tišlovi. Za odfigurování zkoušek děkujeme Láďovi Korenému. Hned brzy 
na to, 22. května udělala zkoušku IGP2 v ZKO Sezemice naše členka Irena 
Filipová se svou fenou německého ovčáka Perrischou z Lomeckého polesí, 
které také moc gratulujeme.

Na konci května naše cvičiště pořádalo prodloužený víkend s figurantem 
Pepou Kubcem, kterého se zúčastnilo 20 psovodů a probíhal intenzivně 
trénink obran jak na cvičišti, tak na hřišti v Milčicích. Tyto tréninky jsou 
velmi přínosné pro psy se závodními ambicemi.

Další měsíc a další významná akce na našem cvičišti, 4.‑5. června již 
tradiční Oblastní výstava a bonitace německých ovčáků, které se opět velmi 
úspěšně zúčastnili naši členové, a to ve stejné sestavě jako na zkouškách. 
Vladimír Beneš s Carkou od Mrtvé řeky ve třídě pracovní vybojovali V1, 
Vítěze třídy a Oblastního vítěze. V neděli na bonitaci si odnesli ideální kód 
5JX1/P, 1.  třída chovnosti. Z druhou fenou Olli z Agíru Bohemia vybo‑
jovali V1 ve  třídě veteránů. Josef Okáník a Rosso European K9 traning 
base ve třídě pracovní VD a bonitaci 5CX1/P 1.třída chovnosti. Arnošt Vild 
a Chanel Deabis Hejro V ve řídě pracovní a bonitace také s krásným kódem 
5JX1/P. Irena Filipová s fenou Perrischou z Lomeckého polesí na OV.

24.‑25. června se v Praze v Přední Kopanině konalo MR kníračů, kte‑
rého se zúčastnila naše členka Leona Sosnová se svým velkým kníračem 

Kodexem Hanno Veto. V nejvyšší kategorii IGP3 nenašli konkurenci, vy‑
hráli ve všech disciplínách a vybojovali Mistra republiky ve výkonu kníračů 
2022. Tímto se nominovali na Mistrovství světa ve výkonu kníračů 2022 
a Mistrovství republiky všech plemen, které se bude konat v květnu příštího 
roku. Moc gratulujeme a budeme držet palce.

Cvičiště nám žije opravdu celoročně, proběhly zde dva velmi přínosné 
semináře s trenérem Martinem Plecháčkem a figurantem Martinem Cha‑
lupným. Každou středu zde probíhají tréninky poslušnosti s Míšou Ple‑
cháčkovou a obrany s Martinem Chalupným. V neděli nám jezdí nepravi‑
delně figurovat pro naše členy figurant Ladislav Korený. Všem děkujeme.

Říjen a Mistrovství světa ve výkonu kníračů 2022, ve velké konkurenci 
54 týmů vybojovala naše členka Leona Sosnová a Kodex Hanno Veto hez‑
ké 11. místo a přispěla k celkově druhému místu České republiky v druž‑
stvech. Gratulujeme.

12. listopadu se Vladimír Beneš zúčastnil s fenou Olli z Agíru Bohemia 
OV německých ovčáků v Mělníku a odvezli si krásné ocenění V1, vítěz třídy 
veteránů. Moc gratulujeme.

Je to k neuvěření, ale krom toho všeho, jsme odpracovali letos i 420 ho‑
din na zvelebení naší organizace, koupila se venkovní sprcha pro figuranty, 
průběžně se natíraly překážky, stoly, lavičky a mnoho dalšího.

Co napsat závěrem? Po Covidových letech nucené pauzy, se skutečně ži‑
vot na našem cvičišti rozběhl naplno, aby naše cvičiště bylo i nadále oázou 
klidu, kde se budeme scházet, abychom si na chvíli odpočinuli od starostí, 
dali si kávu nebo čaj a vyčistili si hlavu s našimi čtyřnohými parťáky. Hodně 
zdraví do roku 2023.

Leona Sosnová, předseda ZKO Sadská
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„Bejvávalo“ – Milada Horáková a Sadská
Se Sadskou je spojena celá řada významných osobností. V nové 

muzejní expozici je jim věnován po zásluze dosti velký prostor. 
Jedno z nejpřednějších míst je věnováno také političce a práv-
ničce Miladě Horákové (1901–1950). Horáková je také pova-
žována za symbol vzdoru proti totalitě. Dlouhá desetiletí bylo 
její jméno tabu. Blízký vztah Milady Horákové k Sadské v po-
sledních letech jejího života se tak začíná zkoumat teprve v po-
sledních letech.

Málo se proto dodnes ví, že po skončení druhé světové války Mi‑
lada Horáková se svým manželem Bohuslavem zajížděla do Sadské 
na víkendové pobyty. V roce 1945 se oba šťastně shledali po pěti le‑
tech odloučení strávených v německých nacistických koncentrač‑
ních táborech a byli vděčni za každou společně strávenou chvil‑
ku. Bohuslav byl natolik zesláblý (neboť přežil i pochod smrti), že 
musel po návratu ještě na několik týdnů do nemocnice. Při každé 
vhodné příležitosti odjížděla Milada s rodinou do Sadské a v letech 
1946‑1949 zde u dobrých přátel trávila vždy několik dní nerušené‑
ho odpočinku. Dne 22. února 1948 v Sadské pronesla Milada Horá‑
ková svůj poslední veřejní projev, tři dny před osudným 25. únorem. 
Dokonce zde v roce 1949 oslavila s manželem Bohuslavem Horá‑
kem 22. výročí svatby – obnovením manželského slibu v kostele sv. 
Apolináře.

Fotografie z posledních měsíců svobody ze soukromého archivu 
dcery Jany Kanské jasně ukazují, že se Milada Horáková snažila, aby 
její nejbližší prožívali šťastné chvíle. Vládne na nich atmosféra po‑
hody a bezstarostnosti. A přitom je to poslední léto Milady Horáko‑
vé v životě! Fotografie se dostaly do vlastnictví dcery teprve po roce 
1989, do té doby byly považovány za předměty doličné, zabavené 
při domovní prohlídce v září roku 1949. Je zřejmé, že Sadskou vní‑
mala Milada Horáková jako své útočiště v ji‑
nak těžce turbulentní době po nástupu KSČ 
k moci. Fotografie byly poprvé publikovány až 
v roce 2018!

Do Sadské jezdila Horáková za přítelkyně‑
mi: Aničkou, Boženkou a Věrkou. U posled‑
ní z nich i bydlela. Věra Feitysová zakoupila 
už ve 30. letech dům čp. 438 v Sadské, po‑
blíž Hotelu Modrá hvězda. Věra Feitysová jej 
dvakrát přestavěla: nejprve v roce 1937 vybu‑
dovala koloniál a následně, v roce 1946, dům 
zvedla o další patro. Pod tímto projektem je 
podepsán stavitel Jaroslav Sucharda z Kerska 

(oficiálně však vystupoval pod razítkem Ing. Arch. Bóža Dvořák). Ja‑
roslav Sucharda byl velmi činorodý stavitel, jen v samotném Kersku 
postavil do roku 1940 přes 40 chat.

V archivu stavebního úřadu v Sadské se dochoval i neuskutečněný 
záměr architekta Ing. J. Bauera z Podolí z roku 1942. Ještě za války 
jej požádala Věra Feitysová, aby v novém projektu přestavby domu 
na obchodní dům počítal ve druhém patře i s ubytováním pro lázeň‑
skou klientelu. Avšak s koncem druhé světové války už Jaroslav Su‑
charda, nový stavitel, lázeňské zázemí do druhého patra nezahrnul. 
Lázně v Sadské už totiž nebyly obnoveny. Zadání nově znělo přetvo‑
řit dům v první obchodní dům v Sadské. Jeho poloha k tomu přímo 
vybízela. Obchod byl snadno dostupný pro chataře z Kerska, Vodráž‑
ky i Borů. V přízemi byly tři krámy (43, 20 a 42 m2), kancelář, dvě 
skladiště i mlékárna. V prvním patře vznikly hned tři byty, dvě kou‑
pelny a letní pokoj. Podle všeho právě tento hostitelský byt obývala 
Milada Horáková s manželem a dcerou Janou. Dcera Jana vzpomí‑
ná, že hostitelky měly v bytě spousty gramofonových desek, které si 
mohla celé hodiny pouštět.

Díky pátrání paní Anny Knápkové ze Sadské můžeme doplnit i ži‑
votní data zmíněných přítelkyň: Věra Feitysová (28. 3. 1905 – 1. 4. 
1958), Anna Piknerová (1. 4. 1908 – 3. 5. 1988) a Božena Zubíko‑
vá (17. 11. 1903 – 5. 1. 1983). Všechny tři jsou pochovány ve spo‑
lečném hrobě č. 254 na sadském hřbitově. Na náhrobním kameni je 
doplněna ještě rodina Chaloupkova.

Nejen na Věru Faitysovou ale i na další přítelkyně ze Sadské my‑
slela Milada Horáková ve svém posledním dopise. Byl adresován 
nejmilejším a napsaný tři hodiny před popravou: „Žijte, žijte! Dě‑
deček přijde časem také o svou bolest – buďte s ním! Maminka Ho‑
ráková se opře o svou víru. Má děvčátka ze Sadské, Věrka, Anič‑
ka, Boženka, budou také s Vámi. Co Vás je, já jsem sama a musím 
si také pomoci. Nikdy jsem nepochybovala o Vaší síle, ale překva‑

pili jste mne.“
Závěrem stojí za zvážení, zdali by nebylo 

vhodné znovu oprášit myšlenku umístění pa‑
mětní desky na tomto domě. Klub dr. Milady 
Horákové už vyslovil naprostou podporu to‑
muto záměru. A za dva roky si budeme připo‑
mínat 75. výročí její tragické smrti…

Pavel Fojtík,
historik Polabského muzea
Fotografie převzaty z knihy 

od Zory Dvořákové: 
To byla Milada Horáková, 2018

Dům „U Feitysů“ či „U slečinek“ z roku 1946. Foto Jaroslav Kocourek. Milada 
Horáková s rodinou bydlela podle všeho v bytě v I. patře s balkonem (balkonový 
vchod napravo vedle satelitu).

V okolí Sadské při opékání špekáčků, léto 1949

22. výročí svatby Horákových, které oslavili v Sadské v roce 1949



6 ZE ŠKOLY

Akce školy v prosinci 2022
Máme za sebou pomalu další měsíc plný všemožných událostí a aktualit. 

Dovolte nám zrekapitulovat další měsíc – měsíc prosinec.
Dne 5. prosince se pořádal „Mikulášský kinball“, který jsme za pomocí 

učitelů také připravovali my deváťáci. Museli jsme si sehnat žáky z druhého 
stupně z každého ročníku a jako tým hrát proti ostatním. Zápasy byly na‑
pínavé a plné emocí. Celý den jsme si všichni náramně užili. Gratulujeme 
vítěznému týmu ve vedení Michala Suse z 9.C.

Dále se dobrovolníci z 9.B a 8.D převlékli a dělali Mikuláše pro první 
stupeň a školní družinu.

Osmé ročníky a třídu 9.A čekala exkurze na Huslík se zajímavým progra‑
mem. Bylo nám pestře vysvětleno fungování přírody na Zemi, poté jsme 
si prošli celý rozsáhlý areál a pak se seznámili se zde chovanými zvířaty. 
Děkujeme za doprovod panu učiteli Hajnovi.

Pro deváté ročníky se také uskutečnila dějepisná olympiáda na téma ko‑
munismus. Gratulujeme postupujícím do okresního kola. Jedná se o Tondu 
Kovaříčka a Radku Dokoupilovou z 9.B a Kubu Truhláře z 9.A.

Všechny třídy dostaly za úkol vymyslet a následně uskutečnit dobrý sku‑
tek. Jednotlivé třídy se plně zapojily. Jako náš dobrý skutek jsme zvolili 
výběr peněz na sázení stromů. A dále pěvecký sbor 9.A zazpíval seniorům 
v Sadské za doprovodu našeho pana učitele Hajna.

20. prosince čekal školu vánoční jarmark pro veřejnost, po něm pokračo‑
valo zpívání prvňáčků na schodech a následně den pokračoval v Sadském 
divadle s vánočním vystoupením školy, na které jsme se všichni pilně při‑
pravovali. Proběhl bezvadně a užili jsme si to. Poslední prosincový den 
ve škole trávily třídy besídkami, cukrovím, dárky, vánoční náladou, a hlav‑
ně všichni pospolu.

Kristýna Hulová a Vojtěch Lasák, 9.A

Beseda v knihovně
9. prosince jsme šli do knihovny na povídání o českých pohádkách. Paní 

knihovnice nás pěkně přivítala a beseda začala. Nejdříve jsme rozdělili po‑
hádky podle témat a poté začali vařit kouzelný lektvar. Ingredience jsme 
psali na tabuli. Následně paní knihovnice rozházela devět kartiček. My si 
vybrali jednu a na papír ve skupinách psali kladné a záporné vlastnosti 
pohádkových bytostí. Na závěr jsme v klidu poslouchali pohádku. Děku‑
jeme paní knihovnici za hezké chvilky a vánoční náladu při pohádkách. 
Vyprosili jsme si i  jednu čtenou pohádku navíc. Moc se nám v knihovně 
líbilo a těšíme se na příští besedu.

Radka Zázvůrková, 5.A

Projektový den v ekocentru 
Huslík

8. prosince jsme se zúčastnili přírodovědné exkurze. Ráno nás vyzvedl 
autobus u školy a  jeli jsme do menšího lesa u Poděbrad, kde se nachází 
ekocentrum a záchranná stanice Huslík. Tam se nás ujal pán, který se nás 
snažil uvnitř centra zabavit různými hrami, pustil nám ně‑kolik zajímavých 
videí a dozvěděli jsme se nové věci o přírodě. Celá exkurze byla zaměřena 
na ekosystémy. Následovala venkovní část, při níž jsme si prohlédli zvířata, 
která byla něja‑kým způsobem zraněná a nelze je vrátit nazpátek do volné 
přírody. Exkurze byla zajímavá a naučná.

Žáci 9.A

Zpívání v pečovatelském domě
Zpívání ve středu odpoledne 14. pro‑

since se nám vydařilo. Rádi jsme zazpí‑
vali sadským seniorům spolu s  dětmi 
z  2.A. Mohli jsme tak vykonat dobrý 
skutek a potěšit babičky a dědečky, kte‑
ří měli společné předvánoční posezení 
ve  společenské místnosti. Nikdo z  nás 
nečekal, že nakonec dostaneme ještě 
pěkné dárečky. Poděkovali jsme a  po‑
přáli všem krásné Vánoce a hodně zdraví 
v novém roce.

Žáci 2.B

Naše vánoční besídka
Besídka je od  toho, abychom spolu 

pobesedovali, popovídali si, pobyli spo‑
lečně ve  třídě. Nazdobený stromeček 
už na  nás čekal, tak jsme si kolem něj 
zazpívali koledy a vyslovili nějaké hezké 
přání do nového roku. Potom jsme used‑
li do  lavic a  popíjeli čaj a  zobali cukroví 
od maminek. Pustili jsme si krátký pořad 
o Vánocích na www.ctedu.cz. Jak probíhá 
Štědrý den u vás? Kdo chtěl, tak se rozpo‑
vídal. Na řadu potom přišlo rozbalování 
vyrobených dárků. Máme opravdu šikov‑
né děti, maminky a tatínky! Potom jsme sledovali, co si pro nás připravily 
některé děti jako malé vystoupení, a znovu jsme si zazpívali další vánoční 
písně.

Žáci 2.B

Dobrý skutek na Vánoce

V rámci zapojení naší školy do projektu HRDÁ ŠKOLA jsme vyrobili 
a rádi předali dárky náhodným občanům ve městě Sadská. Jsme rádi, že 
naše malé překvapení i přání v době vánoční udělalo všem radost.

Žáci 5.B

Dobrý skutek na Vánoce

Jak 4.A  obdarovala před Vánoci 
seniory i pejsky.

Jednou nám naše parlamentářka 
řekla, že každá třída má udělat dob‑
rý skutek. Naše třída se rozhodla 
obdarovat seniory s pejsky. Domá‑
cí úkol byl najít seniory s  pejskem 
a koupit dárek. Podařilo se nám na‑
jít jedenáct adres seniorů a v úterý 
20. prosince jsme rozdělovali a balili 
dárky. Během chvilky byly všechny 
dárky zabaleny a mohli jsme vyrazit. 
Všichni senioři byli překvapeni. Ně‑
kdy nám dali i odměnu. Druhý den také všechno proběhlo dobře. Rozdali 
jsme zbylé dárky a všem to udělalo radost. I já se radovala z toho, že jsme 
udělali tolik lidí šťastných.

Marie Dokoupilová, 4.A

Vánoční čas
Štědrý večer trávíme doma s rodinou. Na oběd jezdíme k babičce. Tam 

si popřejeme hezké Vánoce a  pak rozbalíme dárky, které nám přinesl 
Ježíšek. Odpoledne jedeme domů, kde si vše připravíme na večer. Před 
večeří se převlékneme do  slavnostního oblečení a  maminka nás zavolá 
na  večeři. Když všichni dojíme, jdeme rozbalit naše dárky, které máme 
pod stromečkem. Nejvíc bych si přála lego Harryho Pottera. Jsou to moc 
hezké Vánoce.

Natálie Nechanická, 4.B
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Oblečem´se do kožíšku, vezmem´chleba krajíc, 
pohostíme v lese myšku, přiběhne i zajíc. 
Jestli sojce pírko spadne, rádi si je zvednem´, 
podívejte, jak je snadné kamarádit s lednem.

Letošní leden se vydal deštivou cestou a to nepřeje venkovním aktivitám. Proto jsme 
si ve spolupráci se Sokolem Sadská opět domluvili využívání tělocvičny. Děti tak mají 
možnost zasportovat si bez omezujícího zimního oblečení, a navíc se ještě zdokonalit 
třeba v házení míčem nebo ve skákání přes švihadlo. Ostatní dny se věnujeme rozvíjení 
všestranných dovedností a všeobecných znalostí tak, aby děti byly připravené na svůj 
další život.

Kolektiv MŠ

V minulé fotohádance byla na snímku plechová dvířka ve vrchní části zvonice za Husarkou. Jako 
první správně odpověděl sadský rodák a náš velký čtenář pan Vratislav Fugl, který nám k odpovědi 
připsal i pár řádků“

Dobrý den a vše nejlepší v roce 2023!
Na fotu jsou dvířka v horní části bývalé zvonice. Jsou focena ze strany od veřejných záchodků. Zastavil 
jsem se tam při cestě z (jako vždy!) perfektně uklizeného hřbitova. Tak jsem si je i vyfotil z pozice běž-
ného turisty, na střechu WC veřejných bych asi nevylezl, ale myslím si, že odtamtud byla fotka do SN 
č 12 zhotovena.

S přáním mnoha dalších hezkých foto nápadů V. Fugl, Křešice

Poznámka autora fotohádanky: Foceno bylo „dlouhým objekti-
vem“ z ulice Kostelní, přes květinářství paní Kopecké.

FOTOHÁDANKA NA TENTO MĚSÍC:
Dnešní hádanka bude asi z těch těžších. Víte, kde v Sadské najdete tenhle zcela zapomenutý 
a dávno nepoužívaný krámek? Mimochodem na roletě je vylisovaný starý nápis firmy, která 
roletu kdysi zhotovila „Červinka Praha Žižkov“.

Své odpovědi s popisem bližšího místa, ulice a čísla popisného, zasílejte od středy 1. úno-
ra (ne dříve!) na  e‑mail: sadskenoviny@seznam.cz, nebo svou odpověď 
doručte osobně v písemné podobě na Podatelnu Městského úřadu Sad-
ská. Případně můžete odpověď vhodit v obálce s nápisem Fotohádanka“ 
do poštovní schránky na radnici.

Michal Němeček

Fotohádanka
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Novoroční ohňostroj Školka na vánočním vystoupení 
v kostele

Vánoční vystoupení ZŠ v kině

Pani Sasková připravila výstavu betlémů v kostele
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Rok mezi Masaji
Zuzana Sedláčková, momentálně žijící v Africe, nezapomíná 
na Sadskou, kde žila dříve. Během 14 let, kdy zde bydlela, po-
řádala různé aktivity pro veřejnost například: besedy, boho-
služby a koncerty. V následujícím článku vypráví o současném 
životě a práci v Africe.

V lednu 2023 uplynul rok, kdy jsem se ze Sadské přestěhovala do severní 
Tanzanie, kde pracuju v mezinárodním misijním týmu Nehemia Christian 
Aid Foundation v Masajské stepi. Obyvatelstvo Tanzanie tvoří více než 120 
různých kmenů. Žiju mezi Masaji, kteří patří mezi polokočovné kmeny.

Původně jsem měla hlavně učit angličtinu v místní státní škole, ale na‑
konec více pracuji s dětmi ve školce. Také se starám o mezinárodní hosty 
v misijním domě, vařím pro tým a pro hosty. V rámci komunitní rozvojové 
pomoci pracuji se ženami.

Život Masajů není snadný. 
Předškolní děti mají rok až dva 
na  to, aby se ve  školce naučily 
základy svahilštiny a mohly po‑
kračovat ve vzdělávání v tomto 
jazyce na  základní škole. Sed‑
miletá školní docházka je sice 
povinná, ale mnoho dětí se 
do školy vůbec nedostane. Ně‑
které místo školy pasou ve stepi 
stáda krav, ovcí a koz, jiné po‑
máhají doma.

I  v  generaci třicátníků je 
mnoho lidí negramotných. Se 
staršími Masaji a Masajkami se 
svahilsky nedomluvíte, protože 
to není jejich mateřský jazyk.

Pokud dítě do základní školy 
chodí, po ukončení sedmé třídy, 
v případě dobrých studijních vý‑
sledků a dobré finanční situace 

rodičů, může pokračovat studiem na střední škole. Ale není neobvyklé, že 
dívky už studovat nejdou a v cca 13 – 14 letech jsou provdány a chlapci se 
vrací k pastevectví.

Pro Masaje má rodina velký význam, panuje úcta ke starším lidem. Muž 
má zpravidla průměrně čtyři manželky a mnoho dětí. Hodně malé děti jsou 
velmi milovány. Trochu starší děti musejí hodně pracovat a mají velmi od‑
lišné dětství než české děti. Ženy mají ve společnosti nelehkou úlohu.

Mnoho lidí žije hluboko pod hranicí chudoby.
Misie, jíž jsem součástí, podporuje ka‑

ždý rok 75 dětí z nejchudších masajských 
rodin, aby mohly chodit do školy a bydlet 
v tzv. boardingu (něco jako internát), kde 
mají celodenní jídlo zdarma a také odpo‑
lední a večerní program. Není to dětský 
domov, děti jsou dál v kontaktu se svými 
rodiči a  například na  prázdniny jedou 
do svých vesniček.

Dále provozujeme právě zmíněnou 
školku a snažíme se pomoci děti připra‑
vit na dobrý vstup do školy. Předškolák 
v Tanzanii musí mít dovednosti na úrovni 
české ukončené první třídy (být schopný 
či schopná číst, psát, počítat a rozumět 
základům svahilštiny).

Ve všední dny misie sponzoruje oběd 
pro všech cca 760 školních dětí ve školní 
kuchyni.

Dále se věnujeme rozvoji zemědělství, 
podpoře místních mladých lidí a  dis‑
tribuci potravin pro nejchudší rodiny 
v regionu cca 60 km2. A také pomáháme 
rozvoji stavebnictví v  regionu, podpoře 
vyučení mladých lidí a  mnoha dalším 
aktivitám.

V minulém roce jsme mohli postavit i hřiště pro děti, což je široko da‑
leko ve stepi jedinečné. Také jsme dostali velké množství pastelek z Česka 
a byl to pro mě nezapomenutelný zážitek vidět šestileté děti, které poprvé 
v životě držely pastelku a zkoušely malovat. Rázem se to stalo takřka nej‑
oblíbenější aktivitou ve školce, též mezi paní učitelkami.

Život v jiné kultuře je velmi oboha‑
cující a nesmírně zajímavý. V polovině 
dubna se chystám na tři měsíce přijet 
do ČR, pokud by vás zajímaly detaily, 
jak se žije v Tanzanii, ráda uspořádám 
besedu s promítáním fotek a vyprávě‑
ním.

O mé činnosti se také můžete dozvě‑
dět na www.nehemia.cz, případně má‑
te‑li zájem, mohu vás přidat do  sku‑
piny na  What´s  up, kam pravidelně 
posílám informace. Stačí mi napsat 
zprávu na WU na +420 739 600 280 
nebo mail na  zuz.sedlackova@se‑
znam.cz.

Přeju vám hezký a  úspěšný rok 
2023.

Zuzana Sedláčková

NATÁLIE BŘEZINOVÁ

PRVNÍ LEKCE ZDARMA

natalie.brezinova01@gmail.com
 *Registrace na emailu: 

TANEČNÍ
LEKCE SADSKÁ

KAŽDÝ ČTVRTEK 17:30 - 19:00 děti a teens od 12 let 

Lektorka s 5 letou praxí.
Tanečnice s více jak 10 letou praxí.
Poslední 3 roky byla součástí profesionálního tanečního studia
Movement Factory, které nese přes 80 titulů Mistrů ČR a 45 titulů
Mistrů světa. 
Pravidelně se vzdělává ve všech tanečních stylech od zahraničních
profesionálních tanečníků. 
Absolvovala taneční stáže Fullout Camp, Movement Lab a Dance
without limits. 

moderní  tanec
na lekcích s i  zaposi lu jeme,  zpevníme tě lo ,  protáhneme se a  zatanč íme s i
docházka je  na tobě  -  p lat íš  pouze za lekce,  na které př i jdeš
150 Kč  za  lekc i /90 minut
minimální  počet  účastníků  je  5  
na každou lekci  je  nutné se předem př ih lás i t*

PALACKÉHO NÁM. 257,  SADSKÁ, 289 12
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KŘÍŽOVKA Mladí sadští hokejisté
Vodorovně:
A) vraník
B) 1. DÍL TAJENKY
C) zaplněn vodou
D) havajská kytara
E) systém brzd, rozšířené kolegium děkana (zkr.), epocha
F) slov. tři, ruské sídlo, stavitel Archy
G) latinsky kost, víme, umíme, zn. stroncia
H) zn. megatuny, střelba, ukazovací zájmeno
Ch) kus ledu, bývalý čínský vůdce, kryptoměna
I) model Fiatu, angl. starý, pražské kulturní středisko,
J) potom, proutěná nádoba, spojka odporovací
K) adagio (zkr.), německy jen, shoda ve verších
L) 2. DÍL TAJENKY
M) Jerryho protivník

Svisle
1. část hmoty, hromada
2. mohutný evropský tur, 3. DÍL TAJENKY
3. nějak, podnik v Pečkách, úkryt vojáka
4. část úst, radioaktivní prvek, láska v esperantu, část svíčky
5. org. rozpouštědlo, 4. DÍL TAJENKY, pobídka, iniciály herce Oliviera
6. ptačí citoslovce, útvar na Marsu, tečka, jizva
7. etylchlorid (zmrazující sprej), čárový kód, sad
8. římský krutovládce, 5. DÍL TAJENKY
9. podnik ve městě Odolena Voda, slovensky osm

Pomůcky: NEO, AMO, ANOL, EDOM, KELÉN. 
Tajenka z minulého čísla SN: Šťastné a veselé Vánoce

Vladimír Šabach
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Knižní novinky v městské knihovně K. Viky
Diana Gabaldon

POVĚZ VČELÁM, 
ŽE SE NEVRÁTÍM

V  roce 1746 od  sebe Jamieho Frasera a  Clai‑
re Randallovou rozervalo jakobitské povstání 
a  trvalo jim téměř dvacet let, než se opět našli. 
Nyní hrozí, že jim stejné strasti přivodí americ‑
ká revoluce. Píše se rok 1779 a Claire a Jamie se 
na Fraserově hřebeni konečně znovu shledali se 
svou dcerou Briannou, jejím manželem Roge‑

rem a  jejich dětmi. Splnil se jim tak sen, který považovali za neuskuteč‑
nitelný.Avšak otřesy války jsou znatelné i na venkově v Severní Karolíně. 
V koloniích panuje značné napětí a politika rozdmýchává tak žhavé vášně, 
ze kterých by i čertovi bylo horko. Jamie dobře ví, že se jeho nájemníci staví 
na různé strany a že nebude trvat dlouho, než se válka ukáže i na jeho pra‑
hu. Brianna a Roger mají své vlastní starosti: mohlo by je dohnat nebezpe‑
čí, které je přimělo k útěku z dvacátého století. Občas se musejí ptát, zdali 
jsou útrapy osmnáctého století – jako nemoci, hlad a hrozba války – pro 
jejich rodinu vskutku bezpečnější volbou.

Bernard Minier
LUCIA

Skupina studentů kriminologie ze  španělského 
města Salamanca odhalí existenci vraha, který 
své oběti aranžuje podle renesančních obrazů. 
Je možné, že teď znovu udeřil? Případ brutálně 
ukřižovaného madridského vyšetřovatele tomu 
nasvědčuje. Jeho parťačka Lucia Guerrero se 
s  pomocí studentů pouští do  složitého vyšet‑
řování. Společně budou čelit svým nejhorším 
obávám, vlastní minulosti  – a  pravdě, která je 
ohavnější než všechna zvěrstva z legend a mýtů.

Tereza Dobiášová
Neskutečný příběh 
Anežky České TAJEMSTVÍ

Co vedlo vzdělanou dívku plnou života, dce‑
ru českého krále Přemysla Otakara I., o  jejíž 
ruku žádal sám císař, k  rozhodnutí vzdát se 
světské moci, tělesné lásky a stát se jeptiškou?
Příběh, který Tajemství vypráví, stojí na  pů‑
dorysu dochovaných historických faktů. 

Nahlíží 13.  století jako období protichůdných mocenských i  duchovních 
proudů, v  jehož centru stojí Anežka: nejdřív jako osamělé dítě putující 
po evropských dvorech, později jako dívka s hlavou popletenou rytířskými 
mýty, zrazovaná, a přesto toužící po lásce a naplnění – zároveň ale i dívka 
vědomá si vlastní zodpovědnosti – vůči své rodině a zemi. Možná, že její 
život skrýval tajemství, které by křesťanské legendy nedovolily vyprávět.

Sandra Brown
ZTRACENI V DIVOČINĚ

Havárii malého letadla v kanadské divočině na míle 
daleko od civilizace přežijí jen dva cestující: Rusty 
Carlsonová, realitní agentka z  Beverly Hills, kte‑
rá nikdy nečelila ničemu nebezpečnějšímu než 
dopravní špičce v  Los Angeles, a  Cooper Landry, 
zahořklý vietnamský veterán s  nočními můrami 
z války a zajateckého tábora. Rusty je zraněná, vy‑
děšená a sama s mužem, z něhož jde strach. Cooper je stejně nepřátelský 
a nemilosrdný jako hornatý terén, ve kterém uvízli. Kdyby měli na výběr, šli 
by každý svou vlastní cestou. Ale nemají. Pokud chtějí přežít, musí zůstat 
spolu!

Mnoho dalších novinek najdete na  našem on‑line katalogu na  webu 
knihovny http://www.knihovnasadska.cz



Stolní tenisté vyhrávají medaile
TJ Sadská oddíl stolního tenisu uspořádal na přelomu roku tři 
turnaje.

Okresní přebor jednotlivců byl plně v režii domácích hráčů. Vyhrál nej‑
výše nasazený Luděk Pych, který ve finále přehrál svého kolegu z ligové‑
ho družstva Jiřího Kyncla. Na 3. místě skončili Jaroslav Wagner a Adam 

Šimek. Dvojice Kyncl – Pych vyhrála také čtyřhru před párem Stejskal – 
Wagner, medaile ještě získalo rodinné duo Vydra – Vydrová a sehraný debl 
Hakl – Šimek.

Prvenství na tradičním vánočním turnaji obhájil opět Luděk Pych, zno‑
vu porazil Jiřího Kyncla. Do semifinále se propracovali Miroslav Trajhan 
a Jaroslav Wagner, ve čtvrtfinále vypadli Tomáš Stejskal, Lucie Vydrová, 
Ondřej Žežule a Ivo Švarc. Za zmínku stojí pěkná účast 21 hráčů.

V prvním lednovém víkendu se v Sadské uskutečnily krajské přebory ka‑
tegorie U19. Nejlépe si vedl Adam Šimek, který obsadil 4. místo, na 7. mís‑
tě skončil Roman Hakl. Společně získali 3. místo ve čtyřhře. Lucie Vydrová 
brala dvakrát stříbrné medaile ve čtyřhře dívek a ve smíšené čtyřhře s od‑
dílovým spoluhráčem Adamem Šimkem. Nevydařila se jí však dvouhra 
a 6. místo bylo i pro ni zklamáním.

Již od ledna se rozběhla odvetná část dlouhodobých soutěží mužů, ligové 
áčko hraje v domácím prostředí pouze čtyři zápasy, a to 21. a 22.  ledna 
s KST Bohnice a TTC Říčany, 4. a 5. března hostí týmy Elizza Praha C 
a Sparta Praha B.

Milan Vydra
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Vosy v půli cesty
Téměř všechny týmy sadských vos mají za sebou polovinu se-
zóny. Bohužel nás od počátku provází zranění a nemoci. I tak se 
držíme na dobrých místech tabulek.

Přípravka zasáhla do bojů ve Šmoulince a oba turnaje zvládla na výbor‑
nou. U12 vyměnily trenéra a sžívají se s novými nároky. V soutěži jsou 
zatím na druhém místě s jednou porážkou od vedoucích Pardubic. Bohužel 
se jim nepovedla kvalifikace o MČR, když doma prohrály s Kladnem malým 
rozdílem, ale do odvety nastoupily oslabené o zraněnou hráčku základní 
sestavy a rozdíl se jim nepodařilo dohnat. U13 vedou jasně tabulku a hlad‑
ce prošly i prvním kolem kvalifikace. Finále boje o MČR by se mělo konat 
26. února v Sadské.

U14 jsou také v čele tabulky a s bilancí 10‑0 postoupily hladce do extra‑
ligy, i když se jim za celou první část sezóny podařilo hrát kvůli zraněním 
jen výjimečně v úplné sestavě. U15 a U17 jsou dva týmy, které jsou nejvíc 
poznamenané dlouhodobými absencemi hráček pro nemoc a zranění. I tak 
se podařilo patnáctkám postoupit do extraligy, což je při dané sestavě malý 
zázrak a všechny hrající si zaslouží velký obdiv a respekt. Nejstarší týmy 
doplácí na to, že jsou mladšími ve svých kategoriích, a tak je každý zápas 

velký boj. U19 čekají na poslední kolo základní části, kde se pokusí vybo‑
jovat postup do finále ligy.

Děkujeme všem fanouškům za podporu v roce 2022 a přejeme jim hodně 
zdraví a pohodových dní v roce 2023.

Blanka Žánová

Vlaštovkám to „cinklo“
Před Vánoci jsme vyjeli s nejmladšími Vlaštovkami do Berouna na Pi‑

ranhas Winter cup U9. Z turnaje jsme přivezli pohár a diplom za krásné 
třetí místo. Podařilo se pár krásných autů, double a v útoku se až na pár 
smolných odpalů dařilo na maximum. Byli s námi tři úplní nováčci a zá‑
pasy dali všichni se ctí. Krásně jsme si zahráli a radost z bedny byla veliká

Marcela Dokoupilová, 
coach

www.facebook.com/baseball.sadska

Sadští kuželkáři vedou 
v první lize

Polovina kuželkářské sezóny je za námi 
a  pro nováčka družstva KK SDS Sadská 
v 1. kuželkářské lize mužů je pozice v tabul‑
ce přímo úžasná. Po jedenácti odehraných 
zápasech jsou naši kuželkáři na  1.  místě. 
Před zahájením dlouhodobé soutěže pano‑
valy obavy, zda na tak kvalitní soutěž naši 
hráči budou stačit, ale opak je pravdou. Bodové rozdíly v tabulce jsou velice 
těsné, ale po předvedeném herním stylu by se soutěž měla s přehledem udr‑
žet. Na jaře čeká naše hráče dalších 11 těžkých zápasů, a tak jim přejeme 
hlavně hodně zdraví, žádná zranění a mnoho dalších kvalitních výkonů.

Jan Renka

 Sadští kuželkáři vedou v první lize 

Polovina kuželkářské sezóny je za námi a pro nováčka družstva KK SDS Sadská v 1. kuželkářské lize 
mužů je pozice v tabulce přímo úžasná. Po jedenácti odehraných zápasech jsou naši kuželkáři na 1. 
místě. Před zahájením dlouhodobé soutěže panovaly obavy, zda na tak kvalitní soutěž naši hráči 
budou stačit, ale opak je pravdou. Bodové rozdíly v tabulce jsou velice těsné, ale po předvedeném 
herním stylu by se soutěž měla s přehledem udržet. Na jaře čeká naše hráče dalších 11 těžkých 
zápasů, a tak jim přejeme hlavně hodně zdraví, žádná zranění a mnoho dalších kvalitních výkonů.  

Jan Renka 

 

Tabulka družstev: 
 1. KK SDS Sadská 11 7 1 3 56.5 : 31.5  149.5 : 114.5   3395 15 
 2. TJ Sokol Duchcov 11 7 1 3 54.0 : 34.0  140.0 : 124.0   3428 15 
 3. KK Zábřeh 11 7 0 4 52.5 : 35.5  147.0 : 117.0   3435 14 
 4. TJ Lokomotiva Trutnov 11 7 0 4 51.0 : 37.0  136.0 : 128.0   3445 14 
 5. TJ Třebíč 11 5 2 4 46.5 : 41.5  126.5 : 137.5   3409 12 
 6. TJ Loko České Velenice 11 6 0 5 41.0 : 47.0  128.0 : 136.0   3414 12 
 7. KK Vyškov 11 5 1 5 42.5 : 45.5  129.0 : 135.0   3420 11 
 8. TJ Spartak Přerov 11 4 1 6 35.5 : 52.5  124.5 : 139.5   3356 9 
 9. TJ Valašské Meziříčí B 11 4 0 7 42.0 : 46.0  130.0 : 134.0   3423 8 
10. CB Dobřany Klokani 11 3 2 6 38.0 : 50.0  128.5 : 135.5   3341 8 
11. TJ Centropen Dačice 11 4 0 7 36.5 : 51.5  120.5 : 143.5   3386 8 
12. KK Slovan Rosice 11 3 0 8 32.0 : 56.0  124.5 : 139.5   3353 6 
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SÁL V 1. PATŘE BUDOVY MUZEA, SADSKÁ

Zveme vás na přednášku o historii našeho města
s historikem Polabského muzea PhDr. Pavlem Fojtíkem

Přednáška o historii

Sadské
ÚTERÝ 14. ÚNORA 2023 OD 17.00

Kácení a řez stromů stromolezeckou technikou, vyfrézování pařezů. Tel.: 606 527 091

Provádím zednické a malířské práce, obklady, dlažby a další práce dle domluvy.  
Více na tel.: 721 757 399.

Uzijte si
jarní

prázdniny!


